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Na podstawie policyjnych statystyk mo¿na stwierdziæ, ¿e w ostatnich latach iloœæ pope³nianych na terenie 
Zabrza przestêpstw zmniejsza siê, a policjanci mog¹ pochwaliæ siê sukcesami w ich wykrywaniu. 
Jednym z warunków skutecznego zapewnienia bezpieczeñstwa mieszkañcom jest dobra wspó³praca 
samorz¹du z policj¹. W Zabrzu uk³ada siê ona wrêcz modelowo. 
Dlatego co roku w miejskim bud¿ecie uwzglêdniane s¹ œrodki finansowe na wsparcie dzia³añ policji czy stra¿y 
miejskiej. Pieni¹dze wykorzystano m.in. na zakup nowych radiowozów, dodatkowe patrole policyjne, 
wyposa¿enie dzielnicowych w telefony komórkowe czy wprowadzenie systemu monitoringu.

Bardzo istotnym elementem 
wsparcia, jakie policja otrzymuje 
od miasta jest dofinansowanie 
s³u¿b dodatkowych. To œwietna 
metoda na zwiêkszenie liczby 
patroli, które realizowane s¹ 
przez policjantów w czasie wol-
nym od s³u¿by. 

W zdecydowanej wiêkszoœci to 
patrole piesze, umundurowane, 
kierowane do s³u¿by w miej-
scach szczególnie niebezpiecz-
nych. W skali roku, za otrzyma-
ne od w³adz miasta 200 tys. z³, 
na ulicach Zabrza pojawi³o siê 
ponad 1500 dodatkowych pa-
troli.  

Z zabrzańskich ulic zniknęły wy-
służone policyjne Polonezy. Od 
kilku lat funkcjonuje program, 
w którym samorząd finansuje 
zakup jednego policyjnego sa-
mochodu, a policja dokłada 
drugi.  

Dzięki wsparciu władz Zabrza, 
policjanci mają obecnie do 
dyspozycji wyłącznie nowe ra-
diowozy. W ciągu 3 lat garni-
zon wzbogacił się o 36 aut. Te 
nowoczesne, szybkie i dobrze 
wyposażone samochody są 
widoczne na ulicach Zabrza. 
Funkcjonariusze mogą jeszcze 
skuteczniej dbać o spokój i 
bezpieczeństwo mieszkańców 
Zabrza.

Policjanci służb patrolowych 

Monitoring to niezbêdne na- 
rzêdzie s³u¿¹ce poprawie 
bezpieczeñstwa w mieœcie. 
System monitoringu wizyj-
nego, sk³adaj¹cy siê z 16 
kamer tworzy tzw. strefê 
bezpieczeñstwa.

Kamery umieszczono w miej-
scach, gdzie znajduje siê 
najwiêcej placówek handlo-
wych i w których przebywa 
najwiêksza iloœæ osób. Oprócz 
centrum miasta to równie¿ 
newralgiczne skrzy¿owania. 
W najbli¿szym czasie kamery 
maj¹ pojawiæ siê w kolejnych 
20 punktach. Docelowo ma ich 
byæ a¿ 200. 

System monitoringu i przep³ywu 
informacji ca³y czas jest udo-
skonalany. We wspó³pracy z 
Wydzia³em Zarz¹dzania Kryzy-
sowego Urzêdu Miasta, szko-
leni s¹ pracownicy obs³uguj¹cy 
system. 

Jakoœæ zabrzañskiego mo-
nitoringu jest jedn¹ z lep-
szych w województwie. 

Co podkreœlaja policjanci, w 
przypadku wykorzystania ma- 
teria³u w dzia³aniach proce-
sowych nie budzi on ¿adnych 
w¹tpliwoœci. Kamery s¹ wyso-
kiej jakoœci, a ³¹cza równie¿ 
funkcjonuj¹ bardzo dobrze. 

M³. insp. Roman 
Rabsztyn, komen-
dant zabrzañskiej 
KMP. 

Kryzys dopad³ publiczne 
finanse, a to prze³o¿y³o 
siê na kondycjê finansow¹ 
policji. Dlatego tym bar-
dziej istotne jest wsparcie 
udzielane przez lokalny 
samorz¹d. 
Ceniê sobie zrozumienie, ja-
kie w³adze miasta wykazuj¹ 
dla naszych potrzeb i tego, 
co chcielibyœmy zrobiæ. Wie-

le razy spotykaliœmy siê, 
rozmawialiœmy o proble-
mach i zawsze znajdowa³em 
z samorz¹dem wspólny 
jêzyk i pe³ne zrozumienie.  

Bez tego wsparcia by³oby 
nam bardzo trudno funk- 
cjonowaæ na takim po-
ziomie, na jakim obecnie 
dzia³amy. Mam nadziejê, ¿e 
ta wspó³praca bêdzie konty-
nuowana. 

Małgorzata Mańka-Szulik, 
prezydent Zabrza:

- Bezpieczeństwo mieszkańców to dla 
nas sprawa priorytetowa. Dlatego w 
Zabrzu regularnie wspieramy działania 
policji. W 2009 roku przekazaliśmy w 
sumie prawie 645 tys. zł. 
Za te środki zakupiono m.in. nowe ra-
diowozy, a na ulicach miasta pojawiło 

się więcej funkcjonariuszy w ramach dodatkowych patroli, które 
sfinansowaliśmy. Dzięki środkom z budżetu miasta udało się 
przeprowadzić remonty komisariatów i innych obiektów, z któ-
rych korzysta policja. 

Najpopularniejsi dzielnicowi 
zostali uhonorowani przez 
prezydenta miasta.  W trak-
cie spotkania nie zabrak³o 
gratulacji oraz podziêkowañ. 
Dzielnicowy to taki lekarz 
pierwszego kontaktu - mówi³ 
m³. insp. Roman Rabsztyn, 
komendant zabrzañskiej 
KMP.  

Konkurs g³osami mieszkañ- 
ców Zabrza wygra³ m³.asp.
Robert Jankowski z Komi-
sariatu I Policji. Wyró¿nienia 
uzyskali tak¿e asp. sztab.
S³awomir D¹¿a³owicz, m³. 
asp. Grzegorz Antosz, m³. 
asp. S³awomir Szczepaniak 
oraz sier¿. Izabela Herdzik. 

Prezydent miasta Zabrze 
Ma³gorzata  Mañka - Szulik,

System pozwala na obserwa- 
cjê wielu miejsc jednoczeœnie, 
bez wzglêdu na warunki at-
mosferyczne i porê dnia. Obraz 
przekazywany przez kamery 
jest nie tylko obserwowany, 
lecz równie¿ rejestrowany i 
przechowywany przez 30 dni.
Centrum monitoringu znajdu-

je siê w siedzibie stra¿y miej-
skiej, ale ju¿ nied³ugo zostanie 
przeniesione do remontowanej 
huty „Zabrze”. Powstanie tam 
centrum operacyjne z prawdzi-
wego zdarzenia, które skupiaæ 
bêdzie dy¿urnych wszystkich 
s³u¿b ratowniczych.

Dodatkowe 
„oczy”policji Cenne 

wsparcie

Według sierż. Krzysztofa Nieżuchowskiego i st. 
post. Remigiusza Mydlaka, obecnie najwięk-
szym problemem dla zabrzańskiej policji są nie-
trzeźwi kierowcy. 
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wrêczaj¹c   ufundowane  przez
Urz¹d Miejski nagrody, pod- 
kreœli³a jak wa¿ne dla jej 
urzêdu jest bezpieczeñstwo 

mieszkañców. Podziêkowa³a 
im za odwagê i codzienn¹ 
s³u¿bê.

większość czasu spędzają w 
samochodzie, więc komfort 
pracy jest bardzo ważnym jej 

elementem. Liczy się również 
dynamika jazdy oraz mniejsze 
zużycie paliwa.

Jeden od miasta, drugi od policji

Dobry dzielnicowy 
nagrodzony
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